
 01/2022

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE§
DE L'AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 8 DE MARÇ DE 2022

A la Sala de Plens de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, essent les dinou hores del dia vuit  
de març de 2022, sota la presidència de l’Il.ltre. Sr. Alcalde Josep Lara Tristante, es constitueix 
el Ple de l'Ajuntament a l'efecte de celebrar sessió ordinària en primera convocatòria.

Assisteixen a l'acte els Regidors el Sr. Marc Sensada i Rusiñol, la Sra. Àngels Arasa i Uriach, 
el Sr. Antonio Morales i Calderón, el Sr. Ferran Sayes i Jato, la Sra. Olga Saus i Marginet, i  
la Sra. Silvia Campoy Curriu. 

Actua  com a  Secretària de la Corporació N’Elizabeth Benítez Vilajuana. 

Comprovat que el quòrum d'assistència acompleix allò que disposa l'article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el  Sr. Alcalde obre la sessió.

1.-  ACORD D’APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DEL PLE ORDINARI DE DATA 
21 DE DESEMBRE DE 2021

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat  de l’acta del ple ordinari de 
data 21 de desembre de 2021.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat, amb 4 vots a favor dels 
regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels  regidors  de  l’Agrupació 
d’Electors de Guardiola, s’acorda:

Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 21 
de desembre de 2021.

2.-  PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL PER A L’EXERCICI 
2.022  

ANTECEDENTS

L'Alcalde de l'Ajuntament ha elaborat el pressupost per a l'exercici 2022.

La secretària-Interventora de l'Ajuntament n’ha emès l'informe que figura a l'expedient.

El pressupost conté la documentació i els annexos previst al Text Refós de  la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març.

FONAMENTS DE DRET

En la tramitació del pressupost s'han seguit els requisits exigits per la legislació vigent, i de 
conformitat amb els articles 162 a 171 del Text Refós 2/2004 de 5 de març, regulador de les 
Hisendes Locals; els articles 2 a 23 del RD 500/90 i els articles 3,19 i 22 de la Llei 18/2001, de 
12 de desembre, general d'estabilitat pressupostària.
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L’Alcalde de l’Ajuntament, proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels següents acords:
 
PRIMER.-  Aprovar  inicialment  el  pressupost  general  de  l'exercici  2022,  que  resumit  per 
capítols, és el següent:

CAP D E S P E S E S 2022

1 DESPESES DE PERSONAL 447.265,00
2 DESP.S/BENS CORRENTS I DE SERVEIS 466.400,00
3 DESPESES FINANCERES 1.200,00
4 TRANSFERENCIES CORRENTS 96.612,00
5 FONS DE CONTINGENCIA 5.500,00
6 INVERSIONS REALS 710.760,00
7 TRANSFERENCIES DE CAPITAL 0.00
8 ACTIUS FINANCERS 0.00
9 PASSIUS FINANCERS 20.000,00

TOTAL DE PRESSUPOST 1.747.737,00

I N G RE S S O S 2022
1 IMPOSTOS DIRECTES 585.647,00 
2 IMPOSTOS INDIRECTES 12.006,00 
3 TAXES I ALTRES INGRESSOS 175.312,00 
4 TRANSFERENCIES CORRENTS 469.700,00 
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 1.762,00 
6 ALIENACIÓ INVERSIONS REALS 0,00
7 TRANSFERENCIES DE CAPITAL 420.545,00
8 ACTIUS FINANCERS 0,00
9 PASSIUS FINANCERS 82.765,00

TOTAL INGRESSOS 1.747.737,00 

 SEGON.- Aprovar la plantilla de personal que es detalla en full annex.

TERCER.- Aprovar la Relació de llocs de treball que es detalla en full annex.

QUART.- Aprovar les bases d'execució del pressupost general.

CINQUÈ.- Exposar el pressupost al públic mitjançant la inserció de l'anunci al BOP i al tauler  
d'anuncis de la corporació durant el termini de quinze dies hàbils, durant el qual els interessats 
podran presentar-hi reclamacions.

SISÈ.-  Aquest  acord  es  considerarà  definitiu  si  no  es  produeixen  reclamacions  en  contra, 
durant el termini d'exposició pública, i entrarà en vigor en l'exercici al qual es refereix, quan  
s'hagi complert el que disposen l'article 112.3 de la Llei 7/85 de 2 d'abril, reguladora de les 
bases de règim Local, i l'article 169 del Text Refós 2/2004 de 5 de març, Regulador de les 
hisendes locals.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per unanimitat, amb 4 
vots  a  favor  dels  regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde informa que s’ha previst un increment en el sou del personal 
del 2% fixat per la Llei de Pressupostos; a més s’ha previst la consolidació del complement  
específic i un increment de productivitat mentre hi hagi un increment de feina motivat per la 
baixa d’una treballadora de l’Ajuntament.

El Sr. Sayes demana si depèn de l’Ajuntament el fet de decidir si es contracta a una persona 
nova o no.
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El Sr. Alcalde respon dient que no, que es decideix des de l’Ajuntament, i s’ha parlat amb el 
personal i es va decidir repartir la feina entre tots.

La Sra. Saus demana si aquest increment de productivitat té efectes retroactius.

El Sr. Alcalde respon dient que sí i que així s’ha previst al pressupost.

La Sra. Saus manifesta que ella està d’acord amb aquest increment, però que també s’hauria 
de contemplar la feina que ha fet aquesta persona i se li hauria de tenir en compte.

El Sr. Alcalde informa que hi ha previstes les despeses tenint  en compte les despeses de 
l’exercici anterior; s’ha previst un increment del 2% de les subvencions a entitats; i en relació al  
capítol  d’inversions  s’han  previst  unes  partides  per  inversions  en  carrers  en  camins,  en 
equipaments  esportius,  turístics,  i  s’han  previst  les  obres  de  la  segona  Fase  de  l’espai 
polivalent finançades amb el PGI de la Diputació, el programa de resiliència i la resta per un 
ajut de caixa però que probablement no caldrà perquè es podrà tibar de romanent.

La Sra. Saus demana quan està previst que es faci.

El Sr. Alcade respon dient que es va aprovar la segona fase del projecte i que ara es traurà a 
concurs la licitació de les obres.

La Sra. Saus exposa si s’ha de preveure que s’acabi després de l’estiu.

El Sr. Alcalde contesta dient que ja es veurà, però que s’espera que abans.

Informa que també s’han previst direccions d’obres i redaccions de projectes; també inversions 
en obres d’aigua, actuacions en el centre cívic, concretament la caldera. Exposa que aquest  
any  amb  una  subvenció  de  Diputació  es  van  canviar  les  llums  per  leed  de  bona  part  de  
l’equipament i enguany està previst que es canvïi la caldera.

La Sra. Campoy demana quan s’executarà.

El Sr. Alcade respon dient que al llarg del 2022.

Informa també que s’han previst obres d’inversió del cementiri, finançat amb un PUOSC, que 
estava previst pel 2022 i properament està previst que es faci.

La Sra. Saus demana de què serà la caldera.

El Sr. Alcalde respon dient que segurament de gas-oil perquè la d’estella no està donant gaire 
bon resultat, i costa molt.

Informa  també  que  hi  ha  prevista  una  inversió  de  15.000  €  per  dur  a  terme  obres  de 
consolidació de les bigues de l’Ajuntament. 

S’ha contemplat una subvenció extraordinària de la Diputació per estalvi i eficiència energètica i  
està previst que es col·loquin plaques solars a l’Ajuntament i  possiblement també a la Llar 
d’Avis o a l’Escola Bressol.

La Sra. Saus manifesta que creu que a l’Ajuntament no hi ha bona orientació i que ho estudïin 
bé, i que creu que a la Llar hi ha més bona orientació.

EL Sr. Alcalde informa també que amb Next Generation TUS 5000 s’ha demanat la substitució  
de tot l’enllumenat del municipi.

La Sra. Saus demana si tindran en compte el tipus de leed.

El  Sr.  Alcalde  respon  dient  que  ve  marcat  per  normativa  per  qüestions  de  contaminació 
lumínica.
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Afegeix que en la partida d’impostos indirectes hi ha una rebaixa relativa al menjador escolar 
perquè ja no es gestiona des de l’Ajuntament sinó directament des del Consell i per tant no s’ha 
de contemplar al pressupost.

La Sra. Saus demana si de moment seguirà així.

El Sr. Alcalde respon dient que sí, que va tenir Consell Escolar i estan contents, que només hi  
va haver problemes un dia amb els menús que eren una mica justos, però es va solucionar.

Exposa que es preveuen subvencions que han d’arribar de Diputació que encara no estan 
pressupostades  perquè  no  ha  arribat  la  resolució,  i  que  en  tot  cas  ja  es  modificarà  per 
incorporar-ho.

La Sra. Saus demana de què seran.

El Sr. Alcalde respon dient que creu que seran fons de resilència i  que es calcula que ens  
donaran uns 100.000 € aproximadament.

3.- ACORD DE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 4 REGULADORA DE L’IMPOST 
SOBRE L’INCREMENT DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA

D I C T A M E N

El Títol II del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  regula de forma exhaustiva els recursos dels municipis i, en 
cada cas, determina la facultat de les Corporacions Locals pel seu establiment, ordenació i 
supressió, per la determinació de les quotes tributàries així com per  l’aprovació i modificació de  
les corresponents ordenances fiscals  reguladores dels  tributs locals  en els termes que s'hi 
concreten.

Per resolució de l’Alcaldia de data 31 de gener de 2022, s’ha incoat un expedient que té per 
finalitat la modificació de l’Ordenança Fiscal  4 reguladora de l’Impost sobre l’increment del 
valor  dels  terrenys  de  naturalesa  urbana,  amb  l’objectiu  d’adequar-la  a  les  modificacions 
introduïdes  pel  RDL  26/2021,  pel  que  s’adapta  el  text  refós  de  a  Llei  reguladora  de  les  
Hisendes  locals,  aprovat  pel  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  a  la  recent 
jurisprudència del Tribunal Constitucional respecte de l’Impost sobre l’Increment de Valor dels 
Terrenys de Naturalesa Urbana.

Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i  l’article 12 
del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals  possibiliten que les Entitats locals 
adaptin l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització i funcionament propi 
de cada Entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb 
les modificacions que s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de l’article 
106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.

Vistos els informes a què es refereix l’article  25   del text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals.

Vista  la  Resolució  de l’Alcaldia,  i  l’informe de la  Secretària-Interventora,  es proposa al  Ple 
l’adopció dels següents,

A C O R D S

Primer.- Aprovar  provisionalment  per  a  l’exercici  de  2022  i  següents  la  modificació  de 
l’Ordenança  Fiscal  4  reguladora  de  l’Impost  sobre  l’increment  del  valor  dels  terrenys  de 
naturalesa urbana, amb la bonificació potestativa incorporada.
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Segon.- L’acord definitiu, així com el text refós aprovat, serà objecte de publicació en el Butlletí  
Oficial de la Província.

Tercer.- Exposar  al  públic  en  el  tauler  d’anuncis  de  l’Ajuntament  els  anteriors  acords 
provisionals, així com el  text complet de  l’Ordenança Fiscal 4 reguladora de l’Impost  sobre 
l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana modificada, durant el termini de trenta 
dies hàbils,  comptats  des del  dia  següent al  de la publicació  de l’anunci  d’exposició  en el  
Butlletí Oficial de la Província.

Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe o 
resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març  ,  podran examinar 
l’expedient  i  presentar-hi  les reclamacions que estimin  oportunes.  Transcorregut  el  període 
d’exposició  pública  sense  haver-se  presentat  reclamacions,  els  acords  adoptats  restaran 
definitivament aprovats.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, i amb la bonificació potestativa, 
és aprovada per unanimitat,  amb 4 vots a favor dels regidors de Junts  per Catalunya-
Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde manifesta que per part de l’AdeG s’ha presentat una instància  
sol·licitant que s’apliqui una bonificació del 95 % de la quota de l’impost per la transmissió o  
constitució de drets reals de gaudiment limitatiu del domini que afectin a l'habitatge habitual del 
causant realitzades a títol lucratiu per causa de mort a favor dels seus descendents de primer 
grau i adoptats, els cònjuges i els seus ascendents de primer grau i adoptants.

Per  unanimitat  dels  assistents  s’acorda  procedir  a  modificar  l’article  6è,  amb  el  següent 
redactat: 

Article 6è.- Beneficis fiscals de concessió potestativa o quantia variable

Es concedirà una bonificació del 95 per cent de la quota de l’Impost, en les transmissions de 
terrenys, i en la transmissió o constitució de drets reals de gaudiment limitatiu del domini que 
afectin a l'habitatge habitual del causant realitzades a títol lucratiu per causa de mort a favor  
dels seus descendents de primer grau i adoptats, els cònjuges i els seus ascendents de primer  
grau i adoptants.

A aquests efectes es considera habitatge habitual la residència on figuri empadronat el causant. 
No  obstant,  s'entendrà  que  l'habitatge  no  perd  el  caràcter  d'habitual  a  efectes  d'aquesta 
bonificació, quan la baixa en el padró hagi estat motivada per causes de salut suficientment 
acreditades. 

L’habitatge, un traster i  fins a dues places d’aparcament es poden considerar conjuntament 
com a l’habitatge habitual, sempre i quan es trobin situats al mateix edifici o complex urbanístic.

En qualsevol cas, per tenir dret a l'esmentada bonificació caldrà que l'immoble adquirit, en el 
moment de la defunció del causant, no estigués total o parcialment cedit a tercers.

Els  subjectes  passius  hauran  de sol·licitar  la  bonificació  a  què  es  refereix  aquest  apartat,  
juntament amb la documentació que ho justifiqui,  en els  terminis  previstos a l’apartat  6 de 
l’article 11 d’aquesta Ordenança.

4.-  ACORD  D’APROVACIÓ  DEFINITIVA  DE  LA  CONSTITUCIÓ  DE  L’AGRUPACIÓ  DE 
L’AJUNTAMENT  DE  GUARDIOLA DE  BERGUEDÀ I  AVIÀ  PER AL SOSTENIMENT EN 
COMÚ DEL LLOC DE SECRETARIA-INTERVENCIÓ I  DELS ESTATUTS REGULADORS 
D’AQUESTA AGRUPACIÓ

ANTECEDENTS

5

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

JJ
3Q

W
6R

YF
4J

2T
Y5

N
93

FT
W

9M
2 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//g

ua
rd

io
la

de
be

rg
ue

da
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 5
 d

e 
12

 



El Ple de l’Ajuntament d’Avià en sessió de data 29 de novembre de 2021, va acordar sol·licitar 
a l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà la constitució de l’agrupació de lloc de treball  de 
secretaria-intervenció formada pels ajuntaments de Guardiola de Berguedà i d’Avià, assumint 
Guardiola de Berguedà la capitalitat de l’agrupació, pels motius exposats a l’acord plenari.

Les motivacions que justifiquen l’agrupació i que consten a la memòria emesa per l’Alcaldia,  
s’emmarquen en la conjuntura actual que demana una optimització dels recursos humans i 
materials de les administracions, i més concretament en la dificultat de prestar correctament les 
funcions  públiques  necessàries  en  tant  la  imminent  jubilació  del  secretari-interventor  de 
l’Ajuntament  d’Avià  i  la  manca de funcionaris  d’habilitació  de caràcter  nacional.  En resum, 
davant  la  necessitat  de recursos  humans i  mitjans  materials,  aquesta  proposta  suposa  un 
estalvi a futur en la despesa corrent dels ajuntaments, doncs la persona que desenvolupa les 
funcions  de  secretaria-intervenció  en l’Ajuntament  de Guardiola  de Berguedà agruparia  les 
dues places de secretaria-intervenció prestant els seus serveis en ambdós ajuntaments.

Un cop redactats els Estatuts que han de regir el funcionament de l’agrupació, foren aprovats  
pel Ple de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà en sessió de data 21 de desembre de 2021, i 
pel Ple de l’Ajuntament d’Avià en sessió de data 27 de desembre de 2021.

L’expedient fou sotmès a informació pública mitjançant anunci publicat al BOP de data 11 de 
gener de 2021 i en el taulell d’anuncis d’ambdues corporacions.

Durant el tràmit d’informació pública no es formularen al·legacions.

Vistos els informes favorables aprovats pel Ple del Consell Comarcal del Berguedà en sessió  
de data 26 de gener de 2022, i per la Junta de Govern de la Diputació de Barcelona, en data 24 
de  febrer  de  2022,  a  través  del  qual  es  va  acordar  l'aprovació  de  l'informe  emès  per  la  
Secretaria General de la Diputació de Barcelona en relació amb l'expedient de constitució de 
l'agrupació dels municipis de Guardiola de Berguedà i Avià, per al sosteniment en comú del lloc  
de treball de secretaria-intervenció.

Atès que l’article 9 del Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic  
dels  funcionaris  d’Administració  local  amb habilitació  de  caràcter  nacional,  preveu  que  els 
municipis  per  l’optimització  de  recursos  poden  constituir  una  agrupació  a  l’efecte  del 
sosteniment en comú del lloc de treball de secretaria, de classe tercera.

De conformitat amb el què disposa l'article 114.3.d) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya [en relació amb 
l'article 47.2.g) de la Llei  7/1985, de 2 d'abril,  reguladora de les bases del règim local] ,  es 
proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents,
 

ACORD
  
PRIMER. Aprovar definitivament la constitució de l'Agrupació de les entitats locals de Guardiola 
de Berguedà i Avià per al sosteniment en comú del lloc de Secretaria Intervenció.
 

SEGON. Aprovar definitivament els estatuts reguladors d’aquesta agrupació, en els termes que 
de forma literal es reprodueixen a continuació:

“PROJECTE D’ESTATUTS DE L’AGRUPACIÓ DE MUNICIPIS DE GUARDIOLA DE 
BERGUEDÀ I AVIÀ, PER AL SOSTENIMENT EN COMÚ DEL LLOC DE TREBALL 
DE SECRETARIA DE CLASSE TERCERA

Article 1. Finalitat, règim jurídic i capitalitat de l’Agrupació
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Segons el disposat a l’article 9 del Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es 
regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració local amb habilitació de caràcter 
nacional, els municipis de Guardiola de Berguedà i d’Avià constitueixen una agrupació 
a l’efecte del sosteniment en comú del lloc de treball de secretaria, de classe tercera, 
repartint els seu cost econòmic entre les Entitats agrupades i que serà un lloc únic per  
al conjunt de les mateixes.

L’agrupació constituïda es regirà pels presents Estatuts i  per les disposicions legals 
vigents; i no tindrà personalitat jurídica diferent de les Entitats que la formen.

La capitalitat de l’agrupació es fixa en el municipi de Guardiola de Berguedà, on se 
celebraran les sessions corresponents.

Article 2.- Forma d’organització

L’agrupació  serà  gestionada  per  una  Junta  de  l’Agrupació,  òrgan  de  govern  amb 
representació de totes les Entitats Agrupades.

La  Junta  de  l’Agrupació  estarà  formada  per  representats  dels  dos  Ajuntaments 
agrupats, en concret, un número de quatre vocals pertanyents dos a l’Ajuntament de 
Guardiola de Berguedà i dos a l’Ajuntament d’Avià. En tot cas, formaran part de la  
Junta els Alcaldes/eses de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà i de l’Ajuntament  
d’Avià. Els vocals hauran de ser nomenats pels plens de cada Ajuntament i  el  seu 
mandat tindrà la mateixa durada que el de les respectives Corporacions. El cessament 
com a regidor comportarà el cessament com a vocal de l’Agrupació.

Actuarà  com a  President  de  la  Junta  de  Govern  l’Alcalde/essa  del  municipi  de  la 
capitalitat; i els restants membres com a vocals.

Les atribucions del  President  de l’Agrupació en la  seva qualitat  d’Alcalde/esa de la 
capitalitat seran, quan resultin aplicables i concretament en matèria de personal, les 
contingudes a l’article 22.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local.

Article 3.- Règim del personal

S’estableix que el secretari de l’Agrupació, es desplaçarà als Ajuntaments interessats, 
d’acord amb el següent detall:

- Ajuntament de Guardiola de Berguedà: 18,75 hores setmanals
- Ajuntament d’Avià: 18,75 hores setmanals

Al funcionari que presti els serveis de secretaria de l’Agrupació no se l’indemnitzarà per  
les despeses de desplaçament, donat que s’han tingut en compte a l’hora de fixar els  
complements.

El règim retributiu del funcionari que presti els serveis de secretaria de l’agrupació serà 
el  legalment  establert,  en  els  termes  generals  als  arts.  22  a  34  del  Reial  Decret 
Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el Text Refós de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic.

El funcionari de l’Agrupació formarà part de cadascuna de les plantilles dels municipis 
que la foment, en proporció a la distribució del cost del lloc de treball.

El règim disciplinari del funcionari s’acomodarà a allò contingut en les disposicions legal 
i reglamentàries vigents, i serà exercit pel president en la seva condició d’Alcalde/esa 
de la capitalitat i previ informe de la Junta de Govern de l’Agrupació.
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Article 4.- Recursos econòmics de l’agrupació

La quantitat que cada Entitat de l’Agrupació consigni anualment en els seus respectius 
Pressupostos  ordinaris  per  a  les  atencions  del  funcionari  de  l’agrupació  i  altres 
despeses derivades del funcionament d’aquesta, de conformitat amb les disposicions 
legals vigents, constitueix l’únic recurs de l’Agrupació.

El pagament que la capitalitat de l’Agrupació faci per les retribucions que corresponguin 
al funcionari,  les cotitzacions al règim de la Seguretat Social i altres despeses, serà 
compensat per totes les Entitats agrupades segons els següents percentatges: 

- Ajuntament de Guardiola de Berguedà: 50%
- Ajuntament d’Avià: 50%

Article 5.- Règim Jurídic de l’Agrupació

La  Junta  de  Govern  es  reunirà  en  sessió  ordinària  un  cop  a  l’any;  i  en  sessió  
extraordinària quantes vegades ho consideri oportú el President o ho requereixi alguna 
de les Entitats integrants de la mateixa.

Actuarà com a Secretari de la Junta de Govern, qui ho sigui de l’Agrupació. El despatx 
dels assumptes corresponents a les Entitats s’atendrà pel  funcionari  de l‘agrupació, 
sense preferència per a cap d’ells, i sense que això impliqui la desatenció dels serveis.

En cas d’urgència o força major, s’atendrà preferentment a l’Entitat afectada.

Per què el Secretari pugui complir amb la seva obligació d’assistir a les sessions que 
celebri cadascuna de les Entitats afectades per l’agrupació, s’adoptaran per aquetes les 
mesures oportunes a fi que aquests acte no coincideixin el mateix dia.

En el  cas que per circumstàncies excepcionals  o per  imperatius legals  s’exigeixi  la 
celebració  de sessions  extraordinàries per  les Entitats  afectades en un mateix  dia, 
s’assenyalaran  en  hores  distintes  que  permetin  a  aquest  funcionari  realitzar  el 
desplaçament a cadascuna.

Article 6.- Termini de vigència i causes de supressió i modificació de l’Agrupació

L’Agrupació té vigència indefinida. La supressió o modificació de l’Agrupació constituïda 
per al sosteniment de personal en comú podrà incoar-se a instància de les Entitats 
Locals interessades, mitjançat un acord adoptat per majoria absoluta del nombre legal 
de membres de la Corporació, de conformitat amb l’article 47.2.g) de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, de Bases de Règim Local.

En  l’acord  de  dissolució  es  farà  constar  la  proposta  de  qualificació  o,  si  s’escau,  
exempció del lloc resultant després de la dissolució. En aquest acord s’haurà de fixar 
també a quina de les Entitats Locals  queda adscrit  el  funcionari  amb habilitació de 
caràcter estatal que està ocupant el lloc en l’Agrupació. En qualsevol cas ha de quedar  
garantida la prestació de les funcions públiques necessàries.

En  cas  que  l’acord  plenari  aprovant  la  dissolució  no s’adopti  per  totes  les  Entitats 
integrants de l’Agrupació, l’Entitat que insti la dissolució donarà trasllat de l’acord a les 
Entitats  restants  perquè  en  el  termini  d’un  mes  mitjançant  acord  plenari  presentin 
quantes al·legacions estimin oportunes.

L’Agrupació se suprimirà per les següents causes:

- Per  la  possibilitat  de  prestar  correctament  les  funcions  públiques 
necessàries de forma aïllada per augment dels recursos; 

8

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

JJ
3Q

W
6R

YF
4J

2T
Y5

N
93

FT
W

9M
2 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//g

ua
rd

io
la

de
be

rg
ue

da
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 8
 d

e 
12

 



- Per majors exigències del servei que reclamin la presència permanent del 
Secretari.

- Per la desgrupació d’un dels municipis.

L’Agrupació es modificarà en el cas que s’hi agregués un nou municipi.

Article 7.- Procediment de modificació dels Estatuts

El procediment per a modificar els Estatuts de l’Agrupació, llevat que suposi alterar els  
Ens Locals membres d’aquesta, haurà de seguir els següents requisits:

La iniciativa podrà ser adoptada a proposta de la Junta de l’Agrupació, així com, per 
qualsevol Ajuntament agrupat. Per l’aprovació serà precís l’acord favorable adoptat per 
majoria absoluta del nombre legal de membres de cadascuna de les entitats locals 
agrupades,  i  la  tramitació  serà  la  de  l’article  49  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril, 
reguladora de les bases del règim local i 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  
pel qual s’aprova el Text  refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Disposició final única

L’Agrupació es regirà per les normes contingudes en els Estatuts, i en tot allò no previst  
per aquest, pel Reial Decret Legislatiu 2/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el  
Text Refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, pels arts. 92 i 92 bis de la  
Llei  7/1985, de 2 d’abril,  reguladora de les bases de règim local,  per l’article 3 i  la 
disposició addicional segona del  Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es 
regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració local amb habilitació de caràcter 
nacional i per les disposicions que en endavant es dictin en aquesta matèria i fins que 
aqueta agrupació no es dissolgui legalment. 

 
TERCER. Traslladar l’expedient a la Departament de Governació i Administracions Públiques, 
per la seva aprovació.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per unanimitat, amb 4 
vots  a  favor  dels  regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

5.-   DONAR COMPTE DELS  DECRETS  D’ALCALDIA NÚM.  25/2021,  26/2021,  27/2021,   
28/2021 i 29/2021

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats Decrets.

6.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LES JUNTES DE GOVERN NÚMS. 
30/2021, 31/2021, 32/2021 i 01/2022

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords adoptats per la Junta 
de Govern. 

7.- INFORMES D’ALCALDIA

El Sr. Alcalde manifesta que és el dia de la dona i cedeix la paraula a la Sra. Arasa i a la resta de  
regidires per si volen dir alguna cosa.
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La Sra. Arasa respon dient que té un manifest però hi està en desacord perquè no es porten a 
terme les mesures que es recullen en els manifestos i que tant de bo arribi el dia en què no s’hagi 
de celebrar el dia de la dona.

El Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Saus i a al Sra. Campoy les quals manifesten que el dia  
de la dona hauria de ser cada dia.

Seguidament el Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sensada que llegeix en veu alta un manifest de 
l’ACM de condemna de l’atac injustificat a Ucraïna.

El Sr. Morales informa de les seves regidories, en concret que s’han canviat les llums del centre 
cívic, aproximadament unes 40-45 llums i a l’entrada s’han posat uns Leeds per adequar-ho; s’ha 
ballat la font del Panxut i s’han netejat totes les catapcions i s’han delimitat i rotulat; s’han adjudicat 
les obres de l’ADF d’enguany i s’han començat a fer les obres de manteniment de la piscina 
municipal.

La Sra. Saus demana si es podrà replantar la gespa abans.

El Sr. Morales respon dient que ho tenen en compte, però que ara encara no es pot fer però es 
farà igual que s’ha posat terra a jardins del municipi.

La Sra. Saus sol·licita si es podria replantar amb l’Escola i el Parc, amb arbres fruiters i plantes 
aromàtiques.

El Sr. Morales respon dient que ho miraran però que l’any passat en van plantar i els hi van 
prendre.

Informa que hi ha hagut moltes fuites d’aigua que s’han arreglat i s’han hagut de canviar molts 
comptadors.

La Sra. Saus demana quins camins s’arreglen enguany.

El Sr. Morales informa que comença a l’Estret, el Castell passant per la collada Grossa i el Pla de 
l’Arca, també el camí del Cap del Tossal, el camí de la Vinya Vella al Vilar, la Fàbrica del cartró a la 
Torre de Foix passant per les mines del Collet i la neteja de les vores de la carretera del Jou.

El Sr. Sayes demana informació respecte a les obres de la fibra.

El Sr. Alcalde respon diuen que ara ho ha demanat Orange, que són els que estan passant el 
cablejat.

La Sra. Campoy demana com està el tema del carrer Indústria.

El Sr. Moralesa respon dient que tenen un pressupost que eren uns 15.000 €; ho van estar mirant 
amb l’arquitecte, es va fer una cata, i s’està acabant d’estudiar, perquè hi ha captacions, passos 
d’aigua, ... i ho estan mirant.

La Sra. Arasa informa de les seves regidories, en concret que estan començat a assajar les 
caramelles, està contenta que hi ha gent apuntada, assajen els dilluns i dimecres a la Llar i està  
previst que es faci el recorregut habitual.

El Sr. Sayes demana quan es farà amb els nens.

La Sra. Arasa respon dient que en va parlar amb la Maribel que ho comentaria als pares i està 
previst que concretin els dies que facin els assajos amb la Marta.

La Sra. Saus demana si la cantata serà el mateix diumenge.

La Sra. Arasa respon dient que sí.
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Informa també que el dia 2 d’abril es farà la inauguració del piano del Monestir, i es farà amb un 
concert obert a tothom i gratuït.

Afegeix que l’Associació Torre de Guaita va demanar si se’ls podia ajudar a arreglar la pujada al 
castell, i s’hiestà fent una barana, de moment s’han col·locat ja els pals i properament es col·locarà 
la corda.

Les caminades amb la gent gran està previst que es continuïn fent els dilluns al matí a les 10, 
estan obertes a tothom, no cal apuntar-se i el punt de trobada és davant de l’Ajuntament.

Informa també que s’estan fent més activitats a la Llar, i mica en mica la gent es va animant.

El Sr. Sensada informa de els seves regidories, en concret que s’han pogut recuperar pràcticament 
tots els actes des de Nadal fins ara, fent-ho a l’exterior. Es va poder fer el carnaval, es va eliminar 
la xocolatada per no manipular aliments, i amb l’enterrament de la sardina tampoc hi va haver 
aliments.

En matèria de Turisme, es van fer uns imants pels pisos turístics, que properament es repartiran; 
també es van fer uns codis QR que tindran els establiments turístics que contenen la informació 
dels comerços del poble. 

Està en marxa el concurs per la gestió de la Mina, que estan redactant des de l’Agència, i llavors 
es licitarà des de l’Ajuntament.

La Sra. Saus demana com està el tema dels parcs, atès els va dir  que estava preparant un 
projecte de parcs i no els ha dit res més, i demana com està el Pla de Joventut.

El Sr. Sensada respon dient que el tema dels parcs el tenen aturat de moment; i respecte al Pla 
Local de Joventut va parlar amb els tècnics del Consell i el van desaconsellar de fer pròpiament un 
pla, i millor fer un altre projecte que ja els el comentarà.

La Sra. Campoy exposa que en relació al Carnestoltes es talla la carretera del Poble i hi ha gent  
que s’ha trobat que no els van deixar entrar, els van fer fer tota la cua i entrar per l’altra banda.

El Sr. Sensada exposa que abans es deixava un carril perquè passessin els cotxes i l’altre per la  
gent però era molt perillós i per això els Mossos van tallant el trànsit per trams.

El Sr. Alcade informa que des del l’Ajuntament es demana suport logístic a Mossos per la rua; i ells 
mateixos s’ocupen de tot. Li van informar que només deixaven accedir a la gent que eren del 
municipi i li consta que hi va haver sancions perquè hi va haver gent que es va saltar els cons i va 
entrar al municipi.

El Sr. Sayes intervé i manifesta que potser s’hauria d’avisar a la gent per evitar problemes.

La Sra. Saus exposa que la gent de Terradellas va estar molt contenta que hi anés al rua de 
Guardiola, però demana si estava anunciat.

El Sr. Sensada respon dient que no estava anunciat, només deia rua pels carrers del municipi.

La Sra. Saus comenta que és molt maco fer-ho a la plaça i que no s’hauria de tornar al centre 
cívic.

El Sr. Lara intervé i manifesta que estan a vegades condicionats pel temps.

El Sr. Alcalde informa que han demanat un punt de recàrrega de vehicles elèctrics; de moment 
s’ha encomanat l’estudi tècnic a una empresa que gestionarà la sol·licitud de subvenció Next 
Generation; i la seva idea seria col·locar-ho davant de la Llar.

En relació a l’Espai polivalent es va aprovar el projecte i properament es licitarà; aquesta segona 
fase inclou tancaments, il·luminació i sales annexes.
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Des de Diputació han cedit a l’Ajuntament un vehicle, una Mercedes Vito de segona mà.

La Sra. Saus demana que expliqui el tema de la residència.

EL Sr. Alcalde exposa que hi ha moltes places de residència, i més després del COVID i és molt  
difícil aconseguir el concert; va sortir una convocatòria d’un Fons de Madrid que va demanar el 
Consell i està previst que s’hi destini el projecte de l’edifici de la residència, per poder-lo destinar si 
tothom  ho  veu  clar,  com  un  edifici-alberg  vinculat  als  esports;  com  una  centre  d’acollida 
d’esportistes, independentment del centre de dia que és l’edifici de baix i que es mantindria. 

La Sra. Saus manifesta que ells amb les eleccions ja ho van dir que s’hi havia de donar un altre 
sentit, i que si els hagués escoltat ho hauria pogut fer.

El Sr. Alcalde explica que és una decisió que traspassa de l’equip de govern, que s’ha de tractar 
entre tots i escoltar al poble. Es tracta d’una subvenció que es projecta en 3 anys, en un primer any 
es defineix el projecte global de la comarcal amb el pantà, les vies blaves,...

La Sra. Saus demana si és la via blava amb el camí que va marcar la Diputació que és el GR.

El Sr. Alcalde respon dient que sí, que és el que va marcar la Diputació.

El Sr. Sayes exposa que per això és via blava perquè no compleix els requisits d’una via verda.

8.- PRECS I PREGUNTES  

Ja s’han formulat anteriorment.

I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.41 h, de tot el qual  
s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe. 
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	Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat de l’acta del ple ordinari de data 21 de desembre de 2021.
	Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat, amb 4 vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola, s’acorda:
	Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 21 de desembre de 2021.
	D I C T A M E N
	A C O R D S


	El Sr. Alcalde manifesta que és el dia de la dona i cedeix la paraula a la Sra. Arasa i a la resta de regidires per si volen dir alguna cosa.
	La Sra. Arasa respon dient que té un manifest però hi està en desacord perquè no es porten a terme les mesures que es recullen en els manifestos i que tant de bo arribi el dia en què no s’hagi de celebrar el dia de la dona.
	El Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Saus i a al Sra. Campoy les quals manifesten que el dia de la dona hauria de ser cada dia.
	Seguidament el Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Sensada que llegeix en veu alta un manifest de l’ACM de condemna de l’atac injustificat a Ucraïna.
	El Sr. Morales informa de les seves regidories, en concret que s’han canviat les llums del centre cívic, aproximadament unes 40-45 llums i a l’entrada s’han posat uns Leeds per adequar-ho; s’ha ballat la font del Panxut i s’han netejat totes les catapcions i s’han delimitat i rotulat; s’han adjudicat les obres de l’ADF d’enguany i s’han començat a fer les obres de manteniment de la piscina municipal.
	La Sra. Saus demana si es podrà replantar la gespa abans.
	El Sr. Morales respon dient que ho tenen en compte, però que ara encara no es pot fer però es farà igual que s’ha posat terra a jardins del municipi.
	La Sra. Saus sol·licita si es podria replantar amb l’Escola i el Parc, amb arbres fruiters i plantes aromàtiques.
	El Sr. Morales respon dient que ho miraran però que l’any passat en van plantar i els hi van prendre.
	Informa que hi ha hagut moltes fuites d’aigua que s’han arreglat i s’han hagut de canviar molts comptadors.
	La Sra. Saus demana quins camins s’arreglen enguany.
	El Sr. Morales informa que comença a l’Estret, el Castell passant per la collada Grossa i el Pla de l’Arca, també el camí del Cap del Tossal, el camí de la Vinya Vella al Vilar, la Fàbrica del cartró a la Torre de Foix passant per les mines del Collet i la neteja de les vores de la carretera del Jou.
	El Sr. Sayes demana informació respecte a les obres de la fibra.
	El Sr. Alcalde respon diuen que ara ho ha demanat Orange, que són els que estan passant el cablejat.
	La Sra. Campoy demana com està el tema del carrer Indústria.
	El Sr. Moralesa respon dient que tenen un pressupost que eren uns 15.000 €; ho van estar mirant amb l’arquitecte, es va fer una cata, i s’està acabant d’estudiar, perquè hi ha captacions, passos d’aigua, ... i ho estan mirant.
	La Sra. Arasa informa de les seves regidories, en concret que estan començat a assajar les caramelles, està contenta que hi ha gent apuntada, assajen els dilluns i dimecres a la Llar i està previst que es faci el recorregut habitual.
	El Sr. Sayes demana quan es farà amb els nens.
	La Sra. Arasa respon dient que en va parlar amb la Maribel que ho comentaria als pares i està previst que concretin els dies que facin els assajos amb la Marta.
	La Sra. Saus demana si la cantata serà el mateix diumenge.
	La Sra. Arasa respon dient que sí.
	Informa també que el dia 2 d’abril es farà la inauguració del piano del Monestir, i es farà amb un concert obert a tothom i gratuït.
	Afegeix que l’Associació Torre de Guaita va demanar si se’ls podia ajudar a arreglar la pujada al castell, i s’hiestà fent una barana, de moment s’han col·locat ja els pals i properament es col·locarà la corda.
	Les caminades amb la gent gran està previst que es continuïn fent els dilluns al matí a les 10, estan obertes a tothom, no cal apuntar-se i el punt de trobada és davant de l’Ajuntament.
	Informa també que s’estan fent més activitats a la Llar, i mica en mica la gent es va animant.
	El Sr. Sensada informa de els seves regidories, en concret que s’han pogut recuperar pràcticament tots els actes des de Nadal fins ara, fent-ho a l’exterior. Es va poder fer el carnaval, es va eliminar la xocolatada per no manipular aliments, i amb l’enterrament de la sardina tampoc hi va haver aliments.
	En matèria de Turisme, es van fer uns imants pels pisos turístics, que properament es repartiran; també es van fer uns codis QR que tindran els establiments turístics que contenen la informació dels comerços del poble.
	Està en marxa el concurs per la gestió de la Mina, que estan redactant des de l’Agència, i llavors es licitarà des de l’Ajuntament.
	La Sra. Saus demana com està el tema dels parcs, atès els va dir que estava preparant un projecte de parcs i no els ha dit res més, i demana com està el Pla de Joventut.
	El Sr. Sensada respon dient que el tema dels parcs el tenen aturat de moment; i respecte al Pla Local de Joventut va parlar amb els tècnics del Consell i el van desaconsellar de fer pròpiament un pla, i millor fer un altre projecte que ja els el comentarà.
	La Sra. Campoy exposa que en relació al Carnestoltes es talla la carretera del Poble i hi ha gent que s’ha trobat que no els van deixar entrar, els van fer fer tota la cua i entrar per l’altra banda.
	El Sr. Sensada exposa que abans es deixava un carril perquè passessin els cotxes i l’altre per la gent però era molt perillós i per això els Mossos van tallant el trànsit per trams.
	El Sr. Alcade informa que des del l’Ajuntament es demana suport logístic a Mossos per la rua; i ells mateixos s’ocupen de tot. Li van informar que només deixaven accedir a la gent que eren del municipi i li consta que hi va haver sancions perquè hi va haver gent que es va saltar els cons i va entrar al municipi.
	El Sr. Sayes intervé i manifesta que potser s’hauria d’avisar a la gent per evitar problemes.
	La Sra. Saus exposa que la gent de Terradellas va estar molt contenta que hi anés al rua de Guardiola, però demana si estava anunciat.
	El Sr. Sensada respon dient que no estava anunciat, només deia rua pels carrers del municipi.
	La Sra. Saus comenta que és molt maco fer-ho a la plaça i que no s’hauria de tornar al centre cívic.
	El Sr. Lara intervé i manifesta que estan a vegades condicionats pel temps.
	El Sr. Alcalde informa que han demanat un punt de recàrrega de vehicles elèctrics; de moment s’ha encomanat l’estudi tècnic a una empresa que gestionarà la sol·licitud de subvenció Next Generation; i la seva idea seria col·locar-ho davant de la Llar.
	En relació a l’Espai polivalent es va aprovar el projecte i properament es licitarà; aquesta segona fase inclou tancaments, il·luminació i sales annexes.
	Des de Diputació han cedit a l’Ajuntament un vehicle, una Mercedes Vito de segona mà.
	La Sra. Saus demana que expliqui el tema de la residència.
	EL Sr. Alcalde exposa que hi ha moltes places de residència, i més després del COVID i és molt difícil aconseguir el concert; va sortir una convocatòria d’un Fons de Madrid que va demanar el Consell i està previst que s’hi destini el projecte de l’edifici de la residència, per poder-lo destinar si tothom ho veu clar, com un edifici-alberg vinculat als esports; com una centre d’acollida d’esportistes, independentment del centre de dia que és l’edifici de baix i que es mantindria.
	La Sra. Saus manifesta que ells amb les eleccions ja ho van dir que s’hi havia de donar un altre sentit, i que si els hagués escoltat ho hauria pogut fer.
	El Sr. Alcalde explica que és una decisió que traspassa de l’equip de govern, que s’ha de tractar entre tots i escoltar al poble. Es tracta d’una subvenció que es projecta en 3 anys, en un primer any es defineix el projecte global de la comarcal amb el pantà, les vies blaves,...
	La Sra. Saus demana si és la via blava amb el camí que va marcar la Diputació que és el GR.
	El Sr. Alcalde respon dient que sí, que és el que va marcar la Diputació.
	El Sr. Sayes exposa que per això és via blava perquè no compleix els requisits d’una via verda.
	8.- PRECS I PREGUNTES
	Ja s’han formulat anteriorment.
	I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.41 h, de tot el qual s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe.
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